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رئیس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس :

مدل پرداخت یارانه نقدی منسوخ شده است
عضو کمیس�یون برنامه، بودجه و محاس�بات مجلس با بی�ان اینکه مدل پرداخت 
یارانه نقدی منس�وخ شده اس�ت، گفت: اختصاص ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردات، نظام 

تولید را به هم ریخته و زنجیره آن را دچار اختلال کرده است.
محس��ن زنگنه در گفت و گو با خبرنگار سیاس��ی ایرنا در مورد تغییر سیاس��ت »اختصاص ارز 
ترجیحی از واردات به مصرف« گفت: معتقدم ارز ۴۲۰۰ تومانی باید حذف شود.اختصاص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی به واردات ، نظام تولید را به هم ریخته و زنجیره آن را دچار اختلال کرده است. رئیس کمیته 
اصلاح ساختار بودجه مجلس با بیان اینکه دولت جدید توان مقابله با رانت خواران را دارد، تاکید 
کرد: تغییر سیاست »اختصاص ارز ترجیحی از واردات به مصرف« تورم ایجاد می کند اما میزان تورم 
تحمیلی بستگی به عملکرد دولت در این زمینه دارد. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس با بیان اینکه مدل پرداخت یارانه نقدی منسوخ شده است، گفت: سال ۸۹ این مدل اجرایی 
شد اما در آن زمان شرایط اقتصادی خیلی متفاوت تر از امروز بود. آن زمان دلار حدود۱۰۰۰ تومان 
بود و یارانه ۴۵ هزار تومانی بر اس��اس نرخ آب، برق و گاز محاس��به شده بود. وی ادامه داد: طبق 
قانون هدفمندی یارانه ها باید بعد از یک س��ال مبلغ یارانه های نقدی افزایش پیدا می کرد اما این 
ماده از قانون اجرایی نشد لذا بعد از گذشت چندین سال مبلغ یارانه نقدی ارزش خود را در مقابل 
تورم از دست داد به طوری که امروز یارانه های نقدی تاثیر چندانی در زندگی مردم ندارد. نماینده 
مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: پرداخت یارانه ۱۰۰ هزار تومانی به اقشار 
ضعیف در ازای تغییر سیاست »اختصاص ارز ۴۲۰۰ از واردات به مصرف« جوابگوی تورم نیست 
و باید تدابیری دیگری برای حمایت از اقشار ضعیف اتخاذ شود. زنگنه با پیشنهاد راهکار اختصاص 
یارانه ها به بخش تولید گفت: با اختصاص یارانه به حوزه تولید، کالاهای اساسی با قیمت مناسب به 

دست مصرف کننده می رسد و تا حدودی تورم کنترل می شود.

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس:

 وزیر نیرو راهکار برخورد با استخراج غیرقانونی 
رمز ارز را تشریح کرد

س�خنگوی کمیس�یون اصل نود مجلس شورای اس�لامی از برنامه ریزی وزیر نیرو 
برای برخورد با اس�تخراج غیرقانون�ی رمز ارز و شناس�ایی واحدهای صنعتی که با 
اس�تفاده از معافیت های برق صنعتی اقدام به اس�تخراج رم�ز ارز می کنند، در این 

کمیسیون خبر داد.
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا،  »علی خضریان« در توضیح نشست کمیسیون اصل نود 
قانون اساسی مجلس شورای اسلامی به خبرنگاران گفت: نگرانی از تکرار خاموشی های متعدد 
و ایجاد تبعات اقتصادی و فرهنگی این مس��ئله موجب ش��د تا وزیر نیرو در کمیسیون حاضر 
و توضیحات��ی در خصوص برنامه های این وزارتخانه برای تامین برق و جبران کمبود در تولید 
ارائه کند. سخنگوی کمیس��یون اصل نود مجلس شورای اسلامی افزود: موضوع بدهی دولت 
به بخش نیروگاهی کشور و همچنین افزایش بازدهی نیروگاه های موجود موضوع دیگری بود 
که از وزیر نیرو در این جلس��ه پیگیری و مطالبه ش��د. همچنین تاثیر تامین انرژی در حرکت 
موتور اقتصادی کشور و رسیدن به رشد اقتصادی پیش بینی شده موضوعی است که نباید از 
آن غافل ش��د. نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: با توجه به کمبود حدود ۲۰ هزار 
مگاواتی تولید برق در سطح کشور لازم است برنامه ریزی دقیقی برای تامین این میزان برای 
برخورداری همه شهروندان و صنایع از انرژی و همچنین افزایش بهره وری بخش صنعتی انجام 
گیرد. وی با اش��اره به صحبت های وزیر نیرو ادامه داد:  برنامه ریزی برای برخورد با اس��تخراج 
رمز ارز به صورت غیرقانونی و شناس��ایی واحدهای صنعتی که با استفاده از معافیت های برق 
صنعتی اقدام به اس��تخراج رمز ارز می کنند، برنامه ری��زی برای افزایش بهره وری نیروگاه های 
موجود و رس��اندن این نیروگاه ها به ظرفیت تولیدی بالاتر ب��ا به روز کردن این نیروگاه ها در 
حوزه سیکل ترکیبی و حرارتی و همچنین باز تعریف برخی معافیت های صنایع پر مصرف از 

نکاتی بود که وزیر نیرو در این جلسه به آن اشاره کرد. 

وزیر کشور:

 اومیکرون گسترش یابد محدودیت ها را افزایش می دهیم
وزیر کشور گفت: امیدوارم با رعایت خوب پروتکل ها نیازی به اعمال محدودیت های 
جدید نباش�د اما در صورت رش�د س�ویه اومیکرون ممکن اس�ت مجبور به اعمال 

محدودیت های جدیدی شویم.
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، احمد وحیدی در حاش��یه نمایشگاه جهاد دانشگاهی در 
جمع خبرنگاران گفت: جهاد دانش��گاهی با داشتن ۲ دانش��گاه و تعداد قابل توجهی مراکز و 
پارک علمی س��هم بس��یار زیادی در تولید علم ایفا می کند. وزیر کش��ور افزود: این نمایشگاه 
نش��انه ای از ظرفیت و توانایی بسیار گسترده جهاد دانش��گاهی پژوهشگران و محققان مراکز 
پژوهشی است.  برخی از عزیزان کارهای بسیار گسترده ای به ویژه در حوزه نفت انجام داده اند 
که به لحاظ فناوری بس��یار مهم و حائز اهمیت است. وحیدی تصریح کرد: دوستان در حوزه 
انس��انی هم کارهای بسیار ارزشمندی در ارتباط با فعالیت های وزارت کشور داشته اند که این 
فعالیت ها را توس��عه خواهیم داد و در حوزه های مرتبط با این وزارتخانه در س��طح اس��تان ها، 
استانداری ها،  شهرداری ها و همچنین سازمان های وابسته به وزارت کشور حداکثر استفاده را 
خواهیم کرد. وزیر کشور درباره محدودیت های احتمالی در کشور با توجه به ورود سویه جدید 
امُیکرون، گفت: فعلًا با توجه به س��رعت انتش��ار این س��ویه محدودیت های ترددی در سطح 
خارجی پیش بینی ش��ده و رفت و آمدها کنترل و محدودتر ش��ده است.  رعایت پروتکل های 

بهداشتی و تزریق دُز سوم جزو الزاماتی است که بسیار مورد تاکید قرار گرفته است.

گ�زارش رییس کل بان�ک مرکزی حاکی 
اس�ت که همزم�ان با افزای�ش درآمدهای 
نفت�ی و غیرنفتی کش�ور در ماه های اخیر 
میزان عرضه ارز به بازار در مقایسه با سال 

۹۹ رشد مناسبی داشته است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رس��انی ریاست 
جمه��وری، س��تاد هماهنگی اقتص��ادی دولت 
یکش��نبه شب به ریاس��ت آیت الله سید ابراهیم 
رییس��ی تشکیل جلس��ه داد و براساس گزارش 
ریی��س کل بان��ک مرک��زی در ۹ ماه گذش��ته 
چهل میلیارد دلار به بازار عرضه ش��ده اس��ت 
در حال��ی که در ط��ول س��ال ۱۳۹۹ این رقم 
 در مجم��وع ۳۶ میلیارد و پانص��د میلیون دلار 

بوده است.
در این جلس��ه همچنین مرک��ز آمار ایران در 
مورد نرخ تورم آبان ماه گزارش داد و اعلام کرد، 
رشد نرخ تورم ماهیانه در ماه های اخیر با ادامه 
سیر نزولی یک و هفت دهم درصد کاهش یافته 

است.  
در ادام��ه جلس��ه وزی��ر بهداش��ت، درمان و 
آموزش پزش��کی از وضعی��ت دارو و قیمت آن 

گزارشی بیان کرد.
ریی��س جمهور ب��ا اش��اره به گ��زارش وزیر 
بهداش��ت، بار دیگر بر لزوم اختصاص به هنگام 
ارز م��ورد نیاز برای تامین دارو و پیش بینی های 

لازم در این زمینه تاکید کرد.

وزیر امور خارجه گفت:  سند مشترک و قابل قبولی 
روی میز مذاکره کنندگان در وین داریم. یعنی دیگر 
س�ند ژوئن ۲۰۲۰ را کنار گذاش�تیم به سند جدید 
و مش�ترکی رس�یدیم و مذاکرات ما حول آن سند 

مشترک شروع می شود.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، حسین امیرعبداللهیان 
در حاشیه پنجمین کنفرانس تاریخ روابط خارجی ایران در 
مرکز مطالعات این وزارتخانه در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به سوالی درباره مذاکرات وین و موضوع اخذ تضمین برای 
اجرای تعهدات طرف های غربی گفت: دور جدید مذاکرات 
در وین  شروع می شود.  سند مشترک و قابل قبولی روی 
می��ز مذاکره کنندگان داریم که آن ها را از اس��ناد یکم و 
پانزدهم دسامبر می خوانیم؛ هم در موضوع هسته ای و هم 
تحریم ها. یعنی دیگر سند ژوئن ۲۰۲۰ را کنار گذاشتیم 
به سند جدید و مشترکی رس��یدیم و مذاکرات ما حول 
آن س��ند مشترک شروع می شود. وزیر امور خارجه بحث 
تضمین و راس��تی آزمایی را از محورهای گفت و گوهای  
عنوان کرد و گفت: مهمترین مسئله برای ما این است که 
در ذیل این واژه ها و این موضوعات به نقطه ای برسیم که 
اولاً نفت ایران به آسانی و بدون هیچ مرزی فروخته شود و 
پول نفت به صورت ارزی در حساب های بانکی ایران وارد 
شود و ما از همه مزایای اقتصادی در بخش های مختلف 
استفاده کنیم. وزیر امور خارجه در پاسخ به سوالی درباره 
مذاکرات ایران و عربس��تان هم گفت: زم��ان دور جدید 
مذاکرات ایران و عربستان هنوز مشخص نشده است . امیر 
عبداللهیان در پاسخ با ایرنا درباره چگونگی ورود ایرانیان 
خارج نشین به کشور اظهار کرد: در مورد سفر اتباع ایرانی 
به جمهوری اس��لامی در ذیل سایت میخک وزرت امور 
خارجه که خدمات کنسولگری ارائه می دهیم، تسهیلات 
مورد نیاز فراهم می شود. وی با بیان اینکه سایت میخک 
چهارش��نبه این هفته بارگذاری می شود، ادامه داد: همه 
ایرانیان خارج از کش��ور می توانند اطلاعات اولیه خود را 
در این سامانه وارد کنند و پس از استعلام از قوه قضاییه 
و دستگاه های ذیربط امنیتی به آنان پاسخ می دهیم که 
بدون هیچ مشکلی می توانند به ایران سفر داشته باشند و 
از ایران خارج شوند. وزیر امور خارجه افزود: البته در مدت 
اقامت در ایران همه قوانین و مقررات را باید رعایت کنند 
و این موارد در سایت میخک در قسمت قوانین جمهوری 

اسلامی ایران درج شده است. امیر عبداللهیان همچنین 
درب��اره فراخ��وان مقامات مختلف دولت برای بازگش��ت 
ایرانیان خارج از کشور گفت: ما نخستین وظیفه خود در 
دولت سیزدهم را ارائه تسهیلات آسان به ایرانیان خارج از 
کشور می دانیم و در همین چهار ماه، در سفر نیویورک و 
چند کشور دیگر متوجه شدیم یکی از مشکلات ایرانیان 
این اس��ت که کارت ملی فرزندانشان که به سن ۱۵ سال 
رسیده اند با تاخیر صادر می شود و برای خیلی از متقاضیان 
هم صادر نش��ده اس��ت و ب��رای همین برای بازگش��ایی 
حس��اب های بانکی در ایران و کارهای اداری با مش��کل 
مواجه می ش��وند. وی با بیان اینکه تسهیل امور کنسولی 
ایرانیان خارج از کش��ور را از وظیفه خود می دانیم،گفت: 
هموطنان علاقمند هستند تا در زادگاه خود سرمایه گذاری 
کنند. در این زمینه در دولت هم قوانین س��رمایه گذاری 
در کش��ور و هم تس��هیلاتی که ایرانیان خارج از کش��ور 
می توانند، داشته باشند، در حال بازنگری است. وزیر امور 
خارجه در بخش دیگری از س��خنانش با اشاره به تلاش 
برخی از رس��انه های خارجی برای ایجاد ایران هراسی در 
بین ایرانیان خارج از کشور و تلاش آن ها برای دور کردن 
این افراد از سرزمین مادری شان گفت: آن سوی مرز برخی 
ت��لاش زیادی در این رابط��ه می کننند طوری که برخی 
ایرانیانی که سال ها به ایران سفر نکرده اند نگران هستند.  
وی افزود: اتفاقاتی این س��ال ها در ایران افتاده که برخی 
ایرانیان دو تابعیتی مورد سوء استفاده دستگاه های خارجی 
قرار گرفته و ماموریت هایی به آنان داده ش��ده و در داخل 
ایران در حال انجام آن ماموریت ها بازداش��ت و دستگیر 
شده اند که تعداد آن ها به انگشتان دو دست نیز نمی رسد 
لذا همین را بهانه ای قرار دادند تا اگر ایرانیان مقیم خارج 

به ایران سفر کنند، دستگیر خواهند شد.

س�خنگوی وزارت امورخارجه با بی�ان اینکه در 
مذاکران وی�ن از موضوعات ش�کلی عبور کردیم، 
گف�ت: نگاه جمه�وری اس�لامی ای�ران در گفت و 
گوهای وین رو به جلو بوده و توصیه ما این است که 
طرف های مقابل هم با عزم رسیدن به توافق خوب 

به وین بیایند.
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، س��عید خطیب زاده، 
در نشس��ت خبری با خبرنگاران  با اش��اره ب��ه مذاکرات 
وی��ن اظهار کرد: نگاه ما در گفت و گوهای وین رو به جلو 
بوده و توصیه ما این اس��ت که طرف های مقابل هم با عزم 
رس��یدن به توافق خوب به وین بیایند. وی از س��ه کشور 
اروپایی هم خواست برنامه جدی خود را ارائه کنند، افزود: 
این تصور اش��تباه که وقت و انرژی جمع را با اخبار بیخود 
تلف کنند و خواس��ته هایی فراتر از برجام داش��ته باشند و 
منافعی کمتر از برجام برای ایران قائل ش��وند، برای ایران 
غیرقابل تحمل اس��ت. در این ص��ورت در این دور که وارد 
محتوا هم خواهیم ش��د، نتیجه خوب��ی خواهیم دید. این 
دیپلمات عالیرتبه کشورمان در ادامه اظهار کرد: در گفت 
و گوهای وین از موضوعات ش��کلی عب��ور کردیم و بعد از 
دور هفتم توانس��تیم به دو س��ند جدید برسیم. در واقع با 
گفت و گوهای فشرده انجام شده دو سند جدید در موضوع 
هس��ته ای و رفع تحریم ها داریم که رفع تحریم ها به طور 
خاص هدف مذاکره کنندگان خواهد بود. خطیب زاده ادامه 
داد: ما به وین آمدیم تا به یک توافق خوب و منطقی برسیم 
و امیدواریم این پنجره فرصت را طرف مقابل برای این دو 
سند مغتنم بداند. راستی آزمایی هم در کنار و متعاقب آنها 
پیگیری می شود. سخنگوی دستگاه دیپلماسی با رد توافق 
اقدام در مقابل اقدام، یعنی کاهش غنی سازی در مقابل رفع 
تحری��م، گفت: ما آمادگی داریم در یک توافق ابتدا مطئن 

باشیم اقدامات انجام می شود چون همه اقدامات جبرانی 
ای��ران در چارچوب پادمان و براس��اس نیازهای جمهوری 
اسلامی انجام می شود ضمن اینکه قانون مجلس الزام آور 
است. این دیپلمات عالی رتبه در پاسخ به ایرنا که با توجه به 
اظهارات وزیر خارجه در رسیدن به سند مشترک چه میزان 
به انجام توافق امیدوار و خوش بین هستید، گفت: امیدوارم 
طرف مقابل این ظرفیت و پنجره فرصت را قدر بداند. وی 
افزود: جمهوری اس��لامی ایران بعد از خ��روج غیرقانونی 
آمری��کا از برجام با صبر راهبردی و به رغم همه فش��ارها 
و تحریم های ایالات متحده در چند س��ال اخیر به تنهایی 
سند برجام را زنده نگه داشت.جمهوری اسلامی ایران بیش 
از این نمی تواند به تنهای��ی هزینه حفظ برجام را بدهد و 
به مش��ارکت همه اعضای ۱+۴ نیاز اس��ت تا حیات برجام 
ادامه یابد. خطیب زاده ابراز امیدواری کرد: طرف مقابل این 
فرصت را قدر بداند و برای هدف رفع تحریم ها به وین برود 
و اگر چنین شود توافق قابل دستیابی است. وی در پاسخ به 
این سوال که آیا عراقچی به تیم مذاکره کننده برمی گردد 
یا نه، گفت: تیم مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران در 
وین یکی از ملی ترین تیم ها است که بسیاری از اعضای آن 
از قبل هم حضور داش��تند. سخنگوی وزارت امور خارجه 
یادآورشد: با همه اعضای این تیم مذاکره کننده در تهران 
مشورت ها انجام شد و همه هم در مذاکرات حاضر هستند 
تا در یک اجماع ملی و با استفاده از همه ظرفیت ها بدون 
هیچ نگاه حزبی این توافق جلو برود و این یکی از نمونه های 
عالی حکمرانی در رابطه با برجام است. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی همچنین درباره اتفاقاتی که در یمن در حال رخ 
دادن اس��ت، گفت: به دلیل س��کوت مجامع بین المللی و 
تجهیزات برای ائتلاف خودخوانده، شاهد افزایش بمباران 
این منطقه هستیم و تاریخ آنچه این روزها از طرف سعودی 
ها و همراهان اتفاق می افتد را فراموش نخواهد کرد. خطیب 
زاده درباره اینکه چه پاسخی به تهدیدات رژیم صهیونیستی 
علیه ایران دارید گفت: پاس��خ تهدید نظامی رژیم غاصب، 
مانور پیامبر اکرم)ص( است. سخنگوی وزارت خارجه درباره 
اظهارات وزیر خارجه در باکو برای ایرانیان خارج از کش��ور 
گفت: مقدمات نخستین جلسه حضور شورای عالی ایرانیان 
را فراهم و طرح جامع ایرانیان خارج از کشور هم آماده شده 
تا با همکاری مجلس قانون خوبی برای حمایت و صیانت از 

ایرانیان خارج از کشور داشته باشیم.

وزیر امور خارجه: 

مذاکراتحولسندجدیدومشترکآغازمیشود
سخنگوی وزارت امورخارجه:

طرفهایمقابلباعزمرسیدنبهتوافقخوب،بهوینبیایند

افزایش درآمدهای نفتی و غیرنفتی کشور در ماه های اخیر
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مطرح شد:

مسئولان سیاس�ی و اقتصادی آذربایجان 
ش�رقی و بلاروس تصمیم دارند برای کاهش 
تاثی�رات تحریم ه�ا بر دامنه هم�کاری  های 
اقتصادی خود بیفزایند به طوری که س�فیر 
بلاروس در سفر خود به تبریز از پیشنهادات 

تجار آذربایجانی با کشورش استقبال نمود.
فعالان اقتصادی آذربایجان ش��رقی در نشست 
های اخیر خود با س��فیر بلاروس در ایران درباره 
تاثیر تحریم ها بر اقتصاد کش��ورمان س��خن گفته 
و به منظور کاهش این فش��ارها خواس��تار توسعه 
 رواب��ط این اس��تان ب��ا مناطق مدنظ��ر بلاروس 

شده اند.
طبق آم��ار حدود ۶۵ درصد از فعالان اقتصادی 
ایران��ی که با بلاروس کار می کنند اهل آذربایجان 
شرقی هستند لذا این استان برای تامین کل نیاز 
میوه و خش��کبار بلاروس آمادگی دارد و همکاری 
مش��ترک جهت تاسیس ش��رکت هایی با قرارداد 
مشارکت انتفاعی برای گسترش همکاری ها بسیار 

جالب توجه به نظر می رسد!
  ب�لاروس از س�رمایه گذاری ه�ای قابل 
توجه�ی از بن�گاه ه�ای اقتص�ادی ایران�ی 

برخوردار است
موقعیت بلاروس بس��یار اس��تراتژیک اس��ت و 
این موضوع س��بب شده تا ارتباط های صادراتی و 
تجاری با کشورهای دیگر در وضعیت نرمال دیده 
ش��ود به طوری که از نظر مس��احت رتبه ۱۳ در 

اروپا را دارد.
 در ی��ک دهه اخیر کش��ور ب��لاروس در زمینه 
صادرات گوش��ت و لبنیات توانس��ت رتبه خوبی 
کسب نمایند به این ترتیب روال های اقتصادی این 
کشور به درجه عالی رسیده و شرایط اقتصادی آن 

با ایران بر پایه اقتصاد دیده می شود.
این کش��ور توانس��ته فض��ای اقتصادی بس��یار 
دقیق و صحیحی فراهم س��ازد ب��ه طوری که در 
بخش های مختلف به نتیجه خوبی رسیده و اصلی  
ترین کالاهای صادراتی در کش��ور بلاروس شامل 
الیاف ش��یمیایی و ن��خ مصنوعی اس��ت بنابراین 

راندم��ان اقتصادی این کش��ور در ای��ن زمینه به 
بیش از ۱۶ درصد رشد رسیده است که رقم قابل 

توجهی است.
ب��لاروس در زمینه ادوات کش��اورزی نیز خوب 
ظاهر ش��ده و فضای سرمایه  گذاری در این مسیر 
توانس��ته به طور دقیق و روتین ارزیابی ش��ود لذا 
آهن آلات از دیگر بخش های صادراتی در کش��ور 
بلاروس محسوب می شوند به طوری که این کشور 
در س��ال جدید صادرات آهن آلات را بیش از ۶۳ 

درصد اعلام کرده است.
بازارهای اصلی کشور بلاروس به ایران و همین 
طور کش��ورهای بزرگی همچون روس��یه و ژاپن 
متصل هس��تند و این موضوع س��بب شده تا رفاه 
اجتماعی در این کش��ور رتبه ۳ جهانی را داش��ته 

باشد!
نگاه��ی ب��ه ظرفی��ت ه��ای ژئواکونومی��ک و 
ژئوپولوتی��ک ایران و بلاروس نش��ان می دهد که 
دو کش��ور از قابلیت های خوبی برای پاسخ دادن 
به نیازه��ای یکدیگر به ص��ورت مکمل برخوردار 

هستند.
ای��ران به عنوان یکی از ب��زرگ ترین دارندگان 
ذخای��ر نف��ت و گاز متعارف جه��ان، همواره یک 
منبع مطمئن برای پاسخگویی به نیازهای انرژی 

همسایگان، دوستان و شرکای خود بوده است.
کشور بلاروس نیز در چند سال اخیر از سرمایه 
گ��ذاری های قابل توجه ش��هروندان و بنگاه های 
اقتصادی ایران��ی در حوزه های مختلف برخوردار 
بوده اس��ت ک��ه تبریز نقش تعیی��ن کننده ای را 

دارد.
بلاروس به عنوان پل ارتباطی شرق و غرب اروپا 
و یک��ی از نقاط اصلی اتصال ط��رح احیای جاده 
ابریشم، از موقعیت استراتژیک خوبی برای منفعت 

بردن ایران برخوردار است.
علاوه بر این توسعه چشمگیر فناوری اطلاعات 
در بلاروس، این کش��ور را به عنوان یکی از قطب 
ه��ای مهم تولید ن��رم اف��زار و همچنین خدمات 
ای��ن حوزه در منطقه و جهان مطرح کرده اس��ت 

و طبیعتاً استفاده از این ظرفیت ها برای ایرانی ها 
نیز در اولویت قرار خواهد داشت.

  آذربایجان شرقی توانایی تامین بسیاری 
از کالاهای وارداتی ایران به بلاروس را دارد

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
تبریز با اش��اره به توانمندی های آذربایجان شرقی 
در صادرات کالاهای انرژی بر به بلاروس گفت: در 
صورت وجود زمینه های سرمایه گذاری جذاب در 

بلاروس، آذربایجان شرقی آمادگی سرمایه گذاری 
در این کشور را دارد.

یونس ژائله با بیان اینکه آذربایجان شرقی قطب 
صنعتی و کشاورزی ایران است ادامه داد: بلاروس 
دارای صنای��ع قدرتمندی مانند صنعت نس��اجی 
و لبنی��ات اس��ت و آذربایج��ان ش��رقی نیز جزو 
مشتریان برخی مواد اولیه  تولیدی در بلاروس به 
شمار می رود. وی با اشاره به وجود صنایع مرتبط 

با تولی��د خودروهای س��نگین در تبریز افزود: به 
دلیل تجربه  زیاد تبریز در بحث تولید خودروهای 
س��نگین، این ش��هر آمادگی کاملی ب��رای تولید 

مشترک خودروهای سنگین با بلاروس را دارد.
ژائله تاکید کرد: در صورت فراهم ش��دن زمینه  
توس��ط س��فارت و تغییر در نگاه بلاروس، هر دو 
ط��رف ظرفیت های خاص خ��ود را دارند که برای 
خروج از بازارهای داخلی از فرصت های تجاری به 

نحو احسن استفاده کنند.
وی، تاسیس ش��رکت هایی با قرارداد مشارکت 
انتفاع��ی برای گس��ترش همکاری ه��ا را ضروری 
دانست و خاطرنش��ان کرد: در حال حاضر امکان 
صادرات گرانول از پتروشیمی های ایران به کشور 

بلاروس وجود دارد.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
تبری��ز با تاکید بر لزوم یافتن راهکار برای افزایش 
تجارت میان دو کش��ور ایران و بلاروس بیان کرد: 
آذربایجان شرقی توانایی تامین بسیاری از کالاهای 
وارداتی از جمله صادرات خش��کبار به بلاروس را 
دارد بنابراین باید با داش��تن برنامه  عملیاتی برای 

توسعه  روابط تجاری گامهای اساسی برداشت.
  سال ۲۰۲۳ س�ال دوستی بین دو کشور 

ایران و بلاروس نامگذاری شده است
س��فیر بلاروس در کشورمان نیز گفت: با وجود 
ظرفیت های بس��یار بالا، متاسفانه حجم مراودات 
تج��اری بین دو کش��ور پایین اس��ت و امیدواریم 
شاهد گسترش مناس��بات مختلف بین دو کشور 
در ای��ن زمین��ه باش��یم. دیمیتری کالتس��وف با 
بیان اینکه بلاروس در تولید ش��یر خشک دارای 
پتانسیل بالایی اس��ت ادامه داد: زیرساخت های 
مناس��بی نیز در صنایع ماشین  سازی، شیرینی و 
شکلات بلاروس وجود دارد. وی افزود: بلاروس در 
زمان اتحاد جماهیر ش��وروی، ب��ه کارگاه تولیدی 
مش��هور بود و بعد از فروپاش��ی نی��ز، این لقب و 

توسعه صنایع کشور حفظ شده  است.
س��فیر بلاروس با اش��اره به حضور خودروهای 
سنگین تولید بلاروس در جاده های ایران و فعالیت 

دفاتر خدمات پس از فروش در تهران اظهار کرد: 
با توج��ه به تملید تجهیزات فنی با تکنولوژی بالا 
در بلاروس، امکان صادرات این تجهیزات به ایران 

نیز وجود دارد.
کالتس��وف با ابراز خرس��ندی از س��فر به تبریز 
اضاف��ه ک��رد: در نظر داری��م س��ال ۲۰۲۳ را به 
مناس��بت س��ی امین س��الگرد آغاز روابط ایران و 
بلاروس، س��ال دوس��تی بی��ن دو کش��ور برگزار 
کنی��م و برنامه های ویژه ای هم برای اس��تان های 
آذربایجان شرقی و ماگیلیوف خواهیم داشت. وی 
با اشاره به اینکه دو کشور ظرفیت های زیادی برای 
توسعه روابط اقتصادی دارند افزود: توانمندی  های 
اقتصادی آذربایجان شرقی و شرکت های بلاروس، 
مکمل یکدیگر اس��ت و م��ا آماده ای��م در تأمین 
نیازمندی های صنعتی این استان به ویژه در حوزه 
تجهیزات شهرسازی و راهسازی همکاری نماییم.

کالتس��وف با اش��اره به همکاری مشترک ایران 
و بلاروس در تولید خودروهای س��نگین در تبریز 
تاکید کرد: تولیدات این شرکت یکی از زمینه های 
همکاری است و ما علاقه مندیم در نوسازی ناوگان 
حمل  و نقل عمومی آذربایجان ش��رقی همکاری 

داشته باشیم.

تجارت پویا از آذربایجان 
شرقی تا ماگیلیوف

 »عصرآزادی« از اهمیت تجارت تبریزی ها در 
فعالیت های اقتصادی کشور بلاروس گزارش می دهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

سفیر بلاروس در ایران:
در سال ۲۰۲۳ به 

مناسبت سی امین 
سالگرد آغاز روابط 

ایران و بلاروس، 
برنامه های ویژه ای 

برای استان های 
آذربایجان شرقی 

و ماگیلیوف خواهیم 
داشت!

 معاون وزیر دفاع:
 آماده همکاری 
و ارائه فناوری های 
مورد نیاز شرکت های 
خودروساز هستیم

مع�اون وزیر دفاع و پش�تیبانی نیروهای مس�لح گف�ت: آماده هم�کاری و ارائه 
فناوری های مورد نیاز شرکت های خودروساز در زمینه های مختلف هستیم.

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزارت دفاع، افشین نادری شریف در بازدید از شرکت 
تحقیقات موتور ایران خودرو و ش��رکت دانش بنیان جتکو و همچنین خطوط تولید ایران 
خودرو، اف��زود: فعالیت های صورت گرفته در ایران خودرو در حوزه طراحی و تولید موتور 
و همچنین تولید خودروهای الکترونیکی نشان از توان و عزم این شرکت برای پیشرفت و 

رسیدن به افق های بالاتر است.
معاون وزیر دفاع و پش��تیبانی نیروهای مس��لح افزود: با تلاش کارکن��ان ایران خودرو در 

حوزه تحقیقات و ارائه پلتفرم های جدید در کنار بهره گیری از دانش روز و استفاده از توان 
داخلی، امیدواریم روز به روز شاهد افزایش کیفیت محصولات خواهیم بود.

نادری شریف با بیان اینکه فناوری دفاعی توسعه یافته و سرریز آن به دیگر صنایع منتقل 
شده است، تصریح کرد: آماده همکاری و ارائه فناوری های مورد نیاز شرکت های خودروساز 

در زمینه های مختلف هستیم.
وی با بیان اینکه خودکفایی در تولید قطعات خودرو بس��یار مهم اس��ت، خاطرنشان کرد: 
در این زمینه مس��ئولیت خودروسازان نیز بسیار اهمیت دارد و ما به اجرای این مسئولیت 

کمک خواهیم کرد.


